
Folketingets Europaudvalg

FolketingetsEuropaudvalg har d.01.11.2013 stillet følgende spørgsmål nr. 36(alm. del) 
til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Nikolaj Villumsen (EL).

Spørgsmålnr. 36:

”Hvor mange kommuner har i 2011 og 2012 underforbrugt i forhold til servicerammen, 
hvor meget har dette underforbrug været på, og hvad siger prognosen for 2013?”

Svar:

Den årlige økonomiaftale og de rammer, der aftales som led heri, gælder for kommu-
nerne under ét. Der er således ikke tale om, at der opsættes mål for den enkelte 
kommunes økonomiske rammer.

Det er kommunernes egen opgave at lægge budgetter, der tager hensyn til den enkel-
te kommunes behov og lokale ønsker og samtidig koordinere en samlet aftaleoverhol-
delse for kommunerne under ét. 

Det gælder således også konkret ift. de aftalte rammer for serviceudgifterne, som er 
aftalt for kommunerne under ét, og der kan således ikke for enkeltkommunerne tales 
om et underforbrug af servicerammen. Ministeriet har derfor heller ikke opgørelser 
heraf for 2011 og 2012 eller en prognose herfor for 2013.

Med venlig hilsen
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